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Írásbeli választ igénylő kérdés !

dr. Kövér Lászl ó
az Országgyűlés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésről szóló 2012 . évi
XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
46/1994 . (IX. 30 .) OGY határozat 91 . §-ára kérdést kívánok benyújtani Németh Lászlóné nemzeti
fejlesztési miniszterhez

„Megnyugtatóan rendezik-e az épülőmagyar-szlovák gázvezeték nyomvonalában fekvő ingatlanok
helyzetét? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Asszony !

Magyarország gázellátásának szempontjából örömteli fejlemény, hogy a híradások szerint jó ütembe n
halad a tervezett magyar-szlovák gázvezeték Vecsés-Balassagyarmat szakaszának kiépítése . Ezt az
örömteli képet ugyanakkor árnyalja, hogy értesüléseink szerint korántsem zökkenőmentes a vezeték
nyomvonalán található, magántulajdonban lév ő ingatlanok helyzetének rendezése . Értesüléseink
szerint az eljárás számos kivetnivalót hagy maga után . Eszerint a nyomvonalat bármiféle előzetes
egyeztetés, helyszíni szemle nélkül, íróasztalon tervezték . A vitás esetekben hivatalos levelekre
hónapokon keresztül nem válaszolnak, tárgyalásokra olyan beosztottakat küldenek, aki k
döntéshozatalra nem jogosultak, továbbá semmit sem hajlandóak írásban rögzíteni, még a ténylege s
munka tervezett idejét sem . Az érintettek elmondása szerint az illetékes hatóság a határozatokat ne m
kézbesíti, azokat csak a jogerőre emelkedéskor közlik, amikor már nincs lehetőség jogorvoslatra. A
felajánlott kártalanítás mértékét is többen méltánytalanul alacsonynak tartják . Ugyanis a földjüket
ténylegesen hasznosító gazdáknak, különösen az állattartóknak óriási problémát jelentenek a
megközelíthetetlenné váló legelők, az állatok számára rendelkezésre álló terület csökkenése .

Fentiekre tekintettel az alábbi kérdéseket intézem tisztelt Miniszter Asszonyhoz :
• A Vecsés-Balassagyarmat gázvezeték nyomvonala hány magántulajdonban lévő ingatlanon

halad keresztül?
• Eddig hány ingatlan tulajdonosával sikerült megegyezésre jutni? Átlagosan mekkora összegű

kártalanítást fizettek az ingatlanok igénybe vételéért?
• Hány ingatlan esetében maradtak vitás kérdések? Vannak-e peres eljárások folyamatban a z

ingatlanok igénybevételébő l eredő jogviták miatt? Ha igen, kérem, tájékoztasson, hány pere s
eljárás van folyamatban !

• A nyomvonal kijelölésekor tekintettel voltak-e az érintett ingatlanok további
hasznosíthatóságára? A rendeltetésszerű használat elnehezülése miatt szükségessé vált-e



egyes ingatlanok kisajátítása? Ha igen, kérem, tájékoztasson, hány esetben került so r
kisajátításra, és átlagosan mekkora kártalanítást fizettek a kisajátított ingatlanok után !

A fenti kérdések áttekintése után Miniszter Asszony véleménye szerint milyen következtetés vonhat ó
le: összességében rendezettnek tekinthető-e az épülő gázvezeték nyomvonalába eső ingatlanok
helyzete? Szükségesnek lát-e további intézkedéseket a még fennálló vitás kérdések miel őbb i
megnyugtató rendezése érdekében?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2013. szeptember A2 .

Juhász Fere c

országgyűlési képviselő
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